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Redactiewoord:
Enige weken later dan de bedoeling was ligt nummer
drie van onze Gängelproat bij jullie op de deurmat.
De oorzaak dit keer niet alleen de corona, ook de
vakantie speelt mee. Ook het feit dat bij de
eindredacteur de woning verduurzaamt werd.
Gelukkig kwam er nog wel kopie binnen. De secretaris
en zijn vrouw maakten een leuk verslag van hun
wandelvakantie in het Brabantseland. Ook aandacht
voor de geslaagde zomeravondwandelingen die in
de vakantieperiode werden gehouden.
 
Ook aandacht voor het gebruik van de
natuurgebieden samen, ‘beweeg in de natuur kan
dat’ door wandelaars, fietsers, mountainbikers, ruiters
en anderen. 
 
Door het bestuur en diverse commissies wordt weer
vergaderd over de wandelactiviteiten die dit jaar nog
op de kalender staan. Hopelijk kunnen wij de plannen
en nieuwtjes vanuit deze bijeenkomsten in dit blad
meenemen en ook op de website zullen deze
activiteiten gepubliceerd worden uiteraard.
 
Ook zijn De Door De Weekse Wandelingen weer van
start gegaan. Hoe alles gaat lopen is afhankelijk van
de coronamaatregelen die op 20 september door het
kabinet worden vastgesteld. Wordt bijvoorbeeld de
1,5 meter niet meer nodig geacht!!   
 
Ook gaan we in dit blad weer verder met de
geschiedenis van onze vereniging, ruim 75jaar
wandelplezier in Haaksbergen inmiddels al. Deze keer
gaat het over clubaccommodaties en bestuurszaken.
 
Wij wensen jullie veel plezier met het lezen van dit blad
en uiteraard is kopie voor blad nummer vier dat medio
december verschijnt welkom.

Graag en het liefst digitaal aanleveren aan
redactie@wkdio.nl vóór 1 december.

3



Van de bestuurstafel:
 
In de afgelopen periode stond alleen voor dinsdag 7 september een vergadering gepland, deze moesten
we doorschuiven naar dinsdag 21 september. In verband met vakanties en ziekte kon maar  een deel van
het bestuur aanwezig zijn maar omdat er een aantal besluiten genomen moesten worden hebben we
besloten om de vergadering wel door te laten gaan. Tijdens de vergadering konden we in ieder geval ook
telefonisch overleg plegen.
 
Ook deze vergadering konden er weer een aantal punten van de actielijst af. Het AVG reglement is aangevuld
met de gegevens van de DDWW en daarna vastgesteld, Hiermee is het laatste punt voor wat betreft het
voldoen aan de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen geregeld. Een papieren tijger waarin is vastgelegd
hoe wij als bestuurder handelen binnen de vereniging. Eigenlijk datgeen doen en laten wat ons gezonde
verstand ons aangeeft.
 
De omgeving van ons clubgebouw ondergaat een metamorfose omdat een groot deel van de woningen
aan 't Kempke gesloopt gaan worden en er nieuwe woningen en appartementen gebouwd gaan worden.
 
De zomeravondwandelingen hadden een goede deelname en het was jammer dat de Twentsche Courant-
Tubantia pas een artikel plaatste na de laatste wandeling in Beckum.
Met ruim 600 deelnemers waren we tevreden.
 
Zoals jullie op de site en inmiddels ook per brief hebben vernomen vindt de algemene ledenvergadering
plaats op dinsdag 26 oktober bij het Bakkershuis aan de Molenstraat 73 in Haaksbergen
 
 
Daarnaast vragen we ook dit jaar weer of u ons support via de RABO Club support, stem op ons, zie ook de
info elders in het clubblad.
 
namens het bestuur
Hennie Klootwijk
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Wandelen in Brabant
Wij kozen er dit jaar voor om in Nederland te blijven
en waar gaat dan de reis heen? In 1999 waren we bij
hotel Stille Wilde in Oisterwijk en dat was ons toen zo
goed bevallen dat we er in 2004 nog een keer zijn
geweest. Samen met Erik runde Danielle het hotel.
Erik, de Belg, in de keuken en Danielle voor al het
andere wat erbij komt kijken om een hotel te runnen.
Dus op 29 juni vertrokken we richting Oisterwijk en
kwamen zo rond 11:30 u aan bij het hotel, gelegen in
de Oisterwijkse vennen en bossen en tegen het
natuurgebied Kampina aan. Al met al een wandel-
en fietsgebied waar wij ons wel 8 dagen kunnen
vermaken. Erik en Danielle waren er niet meer en we
werden begroet door de nieuwe eigenaren Maartje
en Koen van Beckhoven (inderdaad de zoon van
Robert). We kunnen concluderen dat het er niet
minder op is geworden, Koen genoot zijn opleiding in
Brussel en zette ons elke avond weer een heerlijk 3
gangen menu voor, afwisselend vis en vlees, telkens
een streling voor de tong.
 
Op deze eerste dag lopen we een rustige wandeling
door een deel van Kampina. Vanuit het hotel
vertrekken we linksaf en gaan via het terrein van de
natuurcamping Morgenster richting Kampina. Aan
de achterzijde van deze camping gaan we via een
hek het natuurgebied in. Al snel komen we bij het 1e
ven van de velen die er nog zullen volgen: de
Belversven. Na even genoten te hebben lopen we via
knooppunt 30, waar we nog net een ree zien
wegschieten, en 55 naar de Kromvennen en zien in
de verte een kudde paarden. Vervolgens lopen we
langs een pad met aan beide zijden een sloot en het
gekwaak van de kikkers begeleid ons ruim 1,5
kilometer, mooie groene kikkers. Via knooppunt 19
komen we uit bij de Palingven om even verder bij een
bankje een pauze te nemen. Veel bankjes in dit
gebied hebben teksten op de rugleuning, bij deze
stond “Ik bof, ik ben (buiten)”. Hierna lopen we rustig
terug naar het hotel waar Lutske met haar kaartjes
maken begint en ik op het terras het puzzelboekje
erbij pak. Het was een mooi rondje van 6,6 km.
 
Teksten op de diverse bankjes:
Volg je hart, want dat klopt
Kom zitten, kijk, luister, voel en geniet
Altijd op je eigen wijze
Verder kijken dan wat je ziet
Geniet, bewonder en bescherm
Genieten van natuurmo(nu)mentjes
Volg je eigen pad
Gewoon omdat het kan
 
De volgende ochtend kregen we het ontbijt
geserveerd op een etagère met daarop roerei, kaas,
vleeswaren, een croissant, suikerbrood, ontbijtkoek,
chocopasta, hagelslag, jam, yoghurt, muesli en fruit
aangevuld met een mandje met brood en dan ook
nog de boodschap dat als je niet genoeg hebt vraag
gerust bij, nou dat was niet nodig.

Vandaag pakken we de auto naar Biezenmortel om
in de Loonse en Drunense Duinen te gaan wandelen,
deze route hebben we gedownload vanaf de
wandelzoekpagina.nl. Aangekomen bij De Rustende
Jager is het ondanks de regen redelijk druk op de
parkeerplaats met vooral veel fietsers. Hier vertrekken
we voor een trage tocht van ruim 11 km. Ik besloot de
regenponcho aan te doen en Lutske gebruikte de
wkdio paraplu. Het begin van de route beloofde veel
goeds met kronkelende paadjes en een ree die we
al snel in het weiland zagen staan. Na een aantal
kilometers kwamen we op smalle graspaden aan
waar men het maaien was vergeten, want we
vroegen ons al snel af waarom hebben we geen
laarzen aan? We moesten echt goed kijken waar
lopen we waar is het niet te nat, Lutske zei links en ik
luister ook nog en daar verdween mijn voet in een
plas water dus dat werd verder soppen. Ondanks dat
we het een mooie route vonden besloten we toch om
de route in te korten omdat de schoenen toch wel
erg nat begonnen te worden. We hadden op de kaart
al gezien dat we een extra lusje over de duinen
konden overslaan en zo waren we na 8 km weer terug
bij de Rustende Jager om te genieten van een
heerlijke kop tomatensoep.
 
Op donderdag 1 juli maken we gebruik van de
wandelkaart “Wandelroutenetwerk Brabant Midden”
en stippelen we een route uit langs de Oisterwijkse
Vennen. Na het ontbijt lezen we eerst rustig de krant,
immers het is vakantie en we hebben alle tijd. Omdat
ons hotel midden in het vennengebied ligt kunnen
we direct beginnen met wandelen.
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Via het Klein Aderven lopen we naar de Achterste
Goorven om uit te komen bij de Voorste Goorven.
Aangekomen bij het boscafé Venkraai is het al een
gezellige boel met livemuziek, echter we zijn net
begonnen en besluiten om toch door te lopen. Via
het Kolkven, de Brandven en de Diaconieven komen
we uit bij het bezoekerscentrum van natuurmonumenten
het “Groot Speijck” en hier verpozen we een tijdje. Na
deze welverdiende onderbreking lopen we verder om
bij de andere kant van de Voorste Goorven uit te
komen om vervolgens via het Witven het Esschenven
en het Staalbergven weer uit te komen bij ons hotel.
Met bijna 15 km op de GPS een mooie wandeling
gemaakt langs de Oisterwijkse vennen via het
knooppuntennetwerk maar wel steeds de kaart bij de
hand zodat we weten waren we telkens zijn.
 
Op vrijdag 2 juli, na het gebruikelijke ochtendritueel,
een lekker ontbijt en het lezen van de krant pakken
we de auto om naar Cromvoirt te rijden waar we
wederom een route lopen die afkomstig is van de
wandelzoekpagina.nl. Halverwege zullen we de
Helvoirtse Hoeve, een pannenkoekboerderij, passeren
en dat lijkt ons een voortreffelijk rustpunt. We parkeren
de auto bij de kerk en halen bij de Coop nog wat
bananen en wat koeken. Hierna beginnen we aan
onze trage tocht en lopen al snel Cromvoirt uit. Via
landweggetjes lopen we richting de Loonse en
Drunense duinen. We komen een grafmonument
tegen voor de op 27 oktober 1944 gesneuvelde Britse
soldaat Ivor Cakvert (51e Highland division) en voor
de 16-jarige Helvoirtse jongen Kees van Iersel die hier
samen met een andere jongen op 2 april 1945 een
kist met granaten vond waarvan er helaas één
ontplofte die hem het leven kostte. Tegen 12 uur
komen we aan bij de Helvoirtse hoeve die om 12 uur
zal opengaan. Maar even over twaalf nog steeds
geen leven in de brouwerij, Lutske ziet een vrouw die
aangeeft dat ze nog dicht zijn omdat de kok net belde
dat hij autopech had, i.p.v. dat ze dan aangeeft maar
koffie kunnen jullie natuurlijk wel kopen, is het gesprek
daarmee afgelopen. We eten onze banaan op en
lopen weer verder via het afwateringskanaal ‘s
Hertogenbosch - Drongelen komen we uit bij de
Golfbaan van Cromvoirt. Waarschuwingsborden
wijzen ons op het gevaar van rondvliegende
golfballen, maar via een zeer fraai wandelpad
doorkruizen we het golfterrein. Na 15 km komen we
weer uit bij de auto en gelukkig is de Oude Herberg
wel open en genieten we van een verlate lunch.
 
De volgende dag gaan we weer richting de Loonse
en Drunense duinen maar pakken nu meer de kant
van de duinen, of met andere woorden ploeteren
door het mulle zand. Ook vandaag maken we gebruik
van de wandelkaart en hebben een route
uitgestippeld. Het eerste deel gaat via slingerde op
en af paden door het bos maar al gauw komen we
uit bij het mulle zand. Bij knooppunt 94 moeten we
naar knooppunt 95 maar komen uit bij knooppunt 18
waren we de 2e dag ook al waren. Dat wordt 900
meter teruglopen om te kijken waar het bij knooppunt
94 misging.

En ja hoor aan de andere kant van de paal stond 95
wel goed aangegeven. We pakken de route weer op
en komen in Giersbergen waar we bij Herberg De Drie
Linden een welverdiende pauze nemen. We
vervolgen onze wandeling om bij knooppunt 77 te
twijfelen nemen we rechtdoor het graspad of toch het
ruiterpad. We kiezen voor het graspad omdat meestal
geen pijl betekend rechtdoor, achteraf hadden we
toch het graspad kunnen nemen. Nu komen we via
een extra lus via de knooppunten 76 en 75 toch uit
bij knooppunt 20, deze extra lus levert 700 meters op.
Vanaf knooppunt 20 is het nog ruim 3 km naar De
Rustende Jager, waar gps uitkomt op 11,9 km. We
rijden rustig terug naar het hotel, waar ik op het
beschutte terras mijn dagelijkse Latte Macchiato
neem, de belevenissen van de dag opschrijf, een
puzzelboekje pak of het leesboek erbij neem.
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Op zondag 4 juli pakken we weer een trage tocht in
de Brabantse Meijerij en wel de rondwandeling bij
Gemonde. Het mooie cultuurlandschap is een bonte
aaneenschakeling van langgerekte gevelboerderijen,
populierenlanen en rijtjes knotwilgen. Boerenland
zoals we het graag zien. Dankzij de inspanningen van
de Brabantse milieufederatie en plaatselijk betrokkenen
zijn hier veel doodlopende zandpaden weer
opengesteld. Veel van deze paadjes staan zelfs nog
niet op de kaart. Op de Vossenholen staat de dikste
knotwilg met een omtrek van 5,2 m, een leuk weetje
maar we komen er niet langs. Op weg naar het
Elderbroek zien we in de verte al een koe op de weg
lopen, dichterbij gekomen zien we dat een kalf vast
zit aan een touw maar wel op de weg kan komen en
dat de koe zich blijkbaar heeft losgetrokken. In eerste
instantie neemt ze een houding aan van jullie komen
hier niet langs ik bescherm mijn kalf, na enig getreuzel
lukt het ons toch om langs de koe te lopen en onze
weg te vervolgen. Even verderop waarschuwen we
een tegemoetkomende mountainbiker, echter dit
zegt ach is het weer zo laat die koe loopt regelmatig
los. Via buurtschap Oetelaar en onderlangs het
Spiekerbos kom je bij ’t Creijport, een klein heideveldje
met een poel. Even verderop kom je bij een veldkruis
met een boom waaraan kleurige linten zijn bevestigd.
Volgens de mondelinge overleving zou hier een
heilige eik hebben gestaan. De lintjes getuigen van
een plaatselijk volksgeloof, de plek biedt genezing
tegen koortsen en andere kwalen. Ook de volgende
buurtschappen Hezelaar en Genenberg blijven
verrassen met afwisselend verharde wegen,
zandpaadjes, karrensporen en slootkanten. Al met al
een aanrader van bijna 12 km. In Gemonde genieten
we op het terras van café zaal De Schuif nog van een
hapje en drankje.
 
Op maandag, 5 juli, combineren we een route van
de wandelzoekpagina.nl met een deel dat we van de
wandelkaart halen op basis van de knooppunten. We
zullen vandaag een groot deel lopen van de Mr. Pieter
Gerbrand van Tienhoven route. Hij was ooit eigenaar
van Kampina en natuurbeschermer van het eerste
uur. Samen met Jac. P. Thijsse de oprichter van de
vereniging Natuurmonumenten. Vanaf de parkeerplaats
van natuurmonumenten aan de kant van Roond
zullen we weer langs menig ven komen. We lopen
langs het verzetsmonument.
Het monument stelt een fietsende verzetsstrijder met
melkbus voor, en daarachter een boom. In de
melkbus zat het eten voor de onderduikers. Daar
onder de tekst “alles is tevergeefs als we vergeten”.
Links en rechts twee gedenkmuurtjes met 3
plaquettes. Links met de namen van de Boxtelse
verzetsstrijders, ontleend aan een brief van de
Boxtelse verzetsstrijder Klaas Dekker die in opdracht
van het Rijksinstituut voor oorlogsdocumentatie de
verzetsactiviteiten rondom Boxtel beschreef. Rechts
een embleem van de 101e Airborne divisie, een
afbeelding van parachutisten en één met namen van
door de Duitsers vermoorde broers Schut.

We lopen rustig verder en komen langs het
grafmonument van mr. Pieter Gerbrand van
Tienhoven die in zijn testament had beschreven dat
zijn urn met as op deze heide begraven moest
worden. We lopen nu verder via de Zandbergsvennen
richting de Kogelvangersven en de Huisvennen.
Vervolgens stuiten we op de schaapskudde.
We lopen verder richting de Meeuwenven en vanaf
daar komen de wkdio paraplu’s goed van pas. We
vervolgen onze weg langs de Flesven en de Lelieven
richting de Kleine Aa, langs dit riviertje lopen we ruim
2 km. Hierna wijken we van de route af en gaan via
de knooppunten terug naar de parkeerplaats. Hier
genieten we op een bankje van de zon die nu
doorbreekt. 11 km gewandeld waarbij het jammer
was dat we na 4 km geen bankje meer tegenkwamen
maar per saldo een prachtige wandeling.
 
Dinsdag onze laatste wandeldag gaan we naar het
natuurgebied Huis ter Heide vlakbij Loon op Zand en
in eigendom van natuurmonumenten. Via de
wandelkaart hebben we aan de hand van de
knooppunten een route uitgestippeld van 12,5 km.
We parkeren de auto bij P2 Huis ter Heide. We lopen
eerst door het noordelijke deel, de Kraanven, door de
bossen en langs en door velden. Halverwege houden
we pauze bij een bankje bij de Opendoor. Opendoor
is een kleinschalige woonvoorziening en biedt naast
logeren ook dagbesteding en dagopvang aan.
Opendoor is een (t)huis voor kinderen en (jong)
volwassenen met een lichte tot ernstige verstandelijke
of meervoudige handicap. Bij Opendoor is door de
kleinschaligheid de participatie en ondersteuning
van ouders en vrijwilligers een vanzelfsprekendheid.
Het 2e deel van de route loopt door het zuidelijke deel
en loopt meer door het bos. We komen door de 35
ha grote natuurbegraafplaats die in maart 2021 is
geopend. Het jachthuis is ingericht als informatiecentrum
en de werkschuur is omgebouwd tot een
ceremonieruimte. De open plekken die bij de
omvorming tot een natuurrijker bos worden gemaakt,
bieden ruimte voor de begraafplaatsen. De
historische padenstructuur van het landgoed met
lanen en zichtassen is hersteld en maakt onderdeel
uit van de natuurbegraafplaats. We lopen rustig
verder en komen nog een kudde schotse
hooglanders tegen om vervolgens via Het Blauwe
Meer terug te lopen naar de auto.
 
We hebben een prachtige wandelweek gehad met
afwisselende wandelingen en een hotel waar we vast
nog wel een keer weer heen gaan.
 
 
Hennie en Lutske Klootwijk
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Wandelaars, fietsers en
mountainbikers samen in de
natuur…..kan dat!!
Wandelaars, fietsers en Mountainbikers samen in
de natuur…..kan dat!!
Het wordt steeds drukker in de natuur, wandelaars,
fietsers en mountainbikers. Dit komt onder andere
doordat veel mensen de week thuis doorbrengen
vanwege de coronamaatregelen, daarom is even
eropuit gaan haast een noodzaak geworden.
Bewegen is het credo, een frisse neus halen tijdens
een mooie wandeling door de natuur of langs de
bosrand fietsen om de natuur te zien en te ruiken of
je uit leven op de mountainbike.   
 
Meer incidenten met veel getier
Een mooie wandeling in het bos en plots raast er een
mountainbiker voorbij. Het hoofd naar beneden. Het
gaat maar net goed. Het zijn onprettige taferelen,
mountainbikers en wandelaars die het daarna met
elkaar aan de stok krijgen. Over en weer vallen harde
woorden met veel getier en soms blijft het daar niet
bij. Af en toe is er ook schade en zijn er gewonden.
“Er zijn regels in een vrij natuurgebied”, zeggen de
natuurbeheerders. Zij snappen dat mensen graag de
natuur in gaan. Ze zitten meer thuis vanwege corona
en iedereen wil dan zijn of haar hobby uitoefenen of
gewoon gezellig een ommetje maken. Maar dit alles
heeft veel meer druk gegeven in de natuur. ‘Het loopt
uit de hand’ is regelmatig de boodschap. Vernielde
paden, dieren die schrikken en conflicten tussen
fietsers en wandelaars zijn de belangrijke ergernissen.
Het is uiteraard over en weer: mountainbikers die zich
nergens iets van aantrekken en fietsen op paden
waar zij absoluut niet mogen komen en wandelaars
die doodleuk op een ATB-route rondstappen. Dat is
vragen om moeilijkheden.
Ook ziet men regelmatig illegale activiteiten tijdens
de drukke weekenden. Mensen op crossmotoren,
loslopende honden. De boswachters en boa’s
moeten dan optreden en de overtreders verbaliseren.
Men wil dat liever niet, maar soms zit en niks anders op!
 
 
 
 
 
 
 
 

Voor wie zijn de paden?
Zo mogen bosliefhebbers de daarvoor aangewezen
paden te voet wél betreden, maar op de fiets of te
paard mag het daar vaak niet. Dat is te zien aan de
borden ‘vrij wandelen’, ook zijn er borden waarop
staat ‘vrije toegang’. Een klein verschil, maar daar
mag zowel de wandelaar, fietser als de ruiter komen.
Buiten de paden en na zonsondergang is het bos
bedoeld voor dieren.

Ook daar gaat het wel eens mis: Dieren treken zich
overdag terug, dieper het bos in waar mensen niet
mogen komen. Doe je dat wel kan dat een boete
opleveren en ook los lopende honden in het bos kan
je een boete kosten. De bosbeheerders vinden dat
honden aangelijnd welkom zijn in het bos.
 
Uitgezette routes!
In veel gebieden zijn routes uitgezet door
wandelnetwerk of fietsnetwerk. Die laatste routes zijn
(minder) geschikt voor de mountainbikers. Voor deze
groep zijn speciale mountainbikerroutes uitgezet, dat
zijn veelal slanke zandpaden die door het bos
slingeren en door de noppenbanden vast is
ingereden. De paden worden aangegeven door een
bordje met een gekleurde driehoek en twee bollen. 
Er is nogal wat irritatie tussen wandelaars, fietsers en
mtb’ers, maar iedereen moet goed uitkijken voor
elkaar.
Voor de mountainbiker geldt fiets alleen op de voor
u bestemde route.
Voor wandelaars kijk uit als je een mtb-pad kruist en
loop niet op een mtb-pad vanwege het gevaar van
snelle fietsers.

 
 
 
 
 
 
Respect voor elkaar.
Respect voor elkaar is belangrijk in de bossen, maak
zoveel mogelijk gebruik van de paden die voor jouw
groep bedoeld zijn. Mocht je om welke reden dan
ook gebruik (moeten) maken van elkaars paden hou
je dan aan de regels:
 
 * Wees vriendelijk, geef elkaar de ruimte en minder
je vaart
 * Voel je verantwoordelijk voor je eigen gedrag
richting natuur en haar gebruikers
 * Durf een ander aan te spreken op zijn gedrag
 * Sportief bewegen in de natuur doe je veilig, draag
bescherming
 * Blijf op de paden en geef natuur de ruimte
 * Schreeuw niet als je wandelaars wilt of moet
passeren
 * Een BEL is een goed hulpmiddel om te
waarschuwen.
 

 
 
 
 
 
 
 
 
                       Geef elkaar de ruimte !!!
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Zomeravondwandelingen
Zomeravondwandelingen weer een succes.
In de in vakantiemaanden juli en augustus mochten
we weer - onder voorwaarden - de zomeravondwandelingen
organiseren. Uiteraard moesten de RIVM maatregelen
in acht worden genomen.
 
De voorbereidingen en de inschrijvingen verliepen
prima en zo kon op woensdag 14 juli vanaf
Buffetrestaurant Captian Jack in Buurse de eerste
wandeling van start gaan.
Het weer werkte niet mee, het regende die dag. Er
verschenen 64 wandelaars aan de start. Zij genoten
van een mooie wandeling, eerst een stukje langs de
Buurserbeek, richting het Buursezand, langs het
Buursemeertje en over mooie wandelpaden komen
we in het natuurgebied het Rietschot. Het laatste stuk
van de route gaat door Landgoed Het Waarrecht
(Buurse), restant van voormalige markegrond van
Buurse.
Bij de verdeling van de marke Buurse gekocht door
de textielfamilie Elderink, daarna vererfd aan de
familie Jannink. De grondlegging van het huidige
landgoed is ontstaan in de jaren 1834 tot 1840.
 

De oude jachthut (zie foto) die men passeert wordt
nu nog gebruikt als zomerhuisje, het is wel behelpen
dan want er is (nog steeds) geen water en stroom.
Als we op de verharde weg komen is het nog een klein
stukje voor we bij het eindpunt zijn.
 
De tweede wandeling op 21 juli ging vanaf ons
clubgebouw ‘het Gängelhuuske’. Verschillende
wandelaars waren al op tijd aanwezig, tegen kwart
over zes werden de routes uitgedeeld. Al snel was men
Haaksbergen uit en liep men over het Möll’npad, via
de buurschap Honesch kwam men in het
Haaksbergerveen. Bij de parkeerplaats genoten wij
op een bankje van een dorstlesser, water wel te
verstaan, en het uitzicht. Wij vervolgen onze
wandeling via de Urkerweg en de Onlandsweg, deze
is één van de verbindingswegen van het dorp naar
het Haaksbergerveen. De naam geeft aan hoe men
tegen het veen aankeek; on-land d.w.z. geen
bruikbaar land.
 

Het is een lange rechte weg. Gelukkig laat de
routebouwer ons al snel een ander pad ingaan. Wij
passeren op de hoek van de Hollenbergerveldweg
en Groeneplasweg de oude vuilstortplaat uit de jaren
zestig. Dit gebied is nu omgevormd tot een mooi
natuurterrein waar veel planten en bloemen groeien
die voedsel geven aan de bijen. De Haaksbergse
imkerclub heeft hier in 2012 een bijen leerpad
aangelegd. Een mooi en rustig stukje natuur met een
goede leefruimte voor de bijen. Wij kunnen de
kerktoren van Haaksbergen weer zien. Nog even een
afzwaaier om de 10 kilometer vol te maken en zo
komen we weer ongemerkt bij het DIO-gebouw aan.
Er hadden die avond 102 wandelaars meegelopen.
 
Een week later, 28 juli, met heerlijk weer op de fiets
naar Camping Twente. Het was nog rustig hier, maar
al snel kwamen er meer wandelaars en de organisatie
deelde de routes uit. Dus wij ook op weg. De
Rutbekerveldweg, een eeuwenoude weg bekleed
met ‘oude karakteristieke waaltjes’, het loopt en fietst
niet fijn deze weg, maar men wil deze oudere wegen
op de Usseler Es zo houden. Wij komen al snel in het
Buurserzand waar de heide volop in bloei staat. De
route die ons weer voor wordt geschoteld is prachtig.
We lopen langs het oude boerderijtje de Bommelas.
Het gebied is wel heel wat natter dan voorgaande
jaren, de regen heeft de natuur wel goed gedaan. In
Het Buursemeertje staat water en ook in de
Steenhaarplas staat veel water. Als we over de
vlonders lopen merken we op dat dit gebied ook
behoorlijk nat is.
De laatste jaren was dat wel anders. Naast de
wandelaars genieten ook veel fietsers van de mooie
wandel/fietspaden op deze mooie zomeravond. Het
laatste stukje van de route ging weer over de waaltjes
maar we konden de koffie ruiken, er wandelden die
avond 99 personen mee.
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Woensdags 4 augustus vertrokken 119 wandelaars 
vanaf Camping Scholtenhagen. Nadat we ons
hadden aangemeld verlieten wij de camping via de
achteruitgang. Al een paar jaar was ik niet op deze
camping geweest en Ed ook niet, wij verwonderden
ons over de uitbereiding en metamorfose die hier
plaats had gevonden. Langs de skelter, het
Schuttershuis en de hockeyvelden ging het richting
de eeuwenoude Oostendorperwatermolen.
De Schipbeekkade over en zo bereikten we het
landgoed het Lankheet. Een uitgestrekt en
afwisselend bosgebied, heerlijk rustig wandelen hier.
Via de achteruitgang van de camping kwamen we
weer bij de kantine terug. Het was druk op het terras
wij vonden een plekje, kletsten wat met andere
wandelaars en genoten van onze koffie. Op een
speelweide grenzende aan het terras was een
karaokeshow bezig, jeugd maar ook ouderen zongen
er rustig op los. Deze vierde wandeling was voorbij,
nog twee te gaan. 
 
Vanaf Pannenkoekenhuis Erve de Hooge Esch was op
11 augustus de start. Lekker op de fiets naar Buurse.
De route ging vandaag door het Witteveen, een
natuurgebied op de grens van Nederland met
Duitsland. Het 286 ha. grote natuurgebied is de laatste
jaren door het uitstekende beheer van Natuurmonumenten
uitermate gevarieerd. Wind en stromend water
hebben het terrein vorm gegeven. Er valt veel te zien
en genieten in dit terrein met bos, vennen, weilanden
en heide. Ook worden we begroet door Schotse
Hooglanders die als levende ‘maaiers’ zijn ingezet. Ik
geniet op een bankje van deze rustig grazende
beesten die mij in de gaten houden maar ook zeker
hun kalfjes. Genietende van dit uitzicht passeren ook
fietsers en wandelaars mij. Bij de finish is het druk op
het terras met lopers maar ook veel gezinnen met
kinderen die genieten van een pannenkoek of een
drankje. Ik drink een kop koffie, even napraten met
de mensen aan het startbureau en dan weer op de
fiets naar Haaksbergen. Er verschenen die avond 111
lopers aan de start.
 

De laatste wandeling op woensdag 18 augustus 
moest ik voorbij laten gaan. Deze wandeling werd
gelopen door onder ander het Altenabos en
Stepelerveld. Er namen 101 wandelaars deel.
 
In totaal namen dit jaar dus 596 wandelaars deel aan
deze serie zomeravondwandelingen. Dat waren er
120 minder dan in 2020 toen er 716 aan de start
verschenen. Ondanks deze mindere deelname toch
geslaagd. Ook de complimenten van de deelnemers
aan de organisatie waren goed “Blij dat we weer een
wandeltochten kunnen lopen”, was één van de vele
reacties.
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Door De Weekse Wandelingen weer gestart:
Vanaf maart 2020 was het ‘groepswandelen’ vanwege het coronavirus niet toegestaan, een lange periode
was het vanwege de 1,5 meter regel niet mogelijk om op stap te gaan. Enkele keren in die periode heeft de
commissie met elkaar van gedachten gewisseld of er mogelijkheden waren of we weer in beweging konden
komen, maar de corona regels en de 1.5 meter afstand houden zaten ons steeds dwars.
 
Eind augustus waren velen gevaccineerd en werden de regels versoepeld. Dus DDWW wandelingen zijn op
donderdag 2 september 2021 weer van start gegaan.
 
Uiteraard houden wij ons aan de coronamaatregelen en -beperkingen. Daarom vragen wij u om een
negatieve coronatest, of een herstel- of vaccinatiebewijs te laten zien (CoronaCheck-app of op papier) en
uw identiteitsbewijs mee te nemen.
 
Als we terugkijken op de wandelingen die in de maand september zijn gehouden kunnen wij tevreden zijn.
Natuurlijk zijn er door allerlei oorzaken afvallers, maar de deelname viel ons niet tegen. Op donderdag 2
september verschenen 63 wandelaars aan de start. Op 9 september 54, 16 september eveneens 54.
Donderdag 23 september 62 en de laatste donderdag 30 september kwamen er 62 wandelaars naar de
kantine van de AV Haaksbergen.
 
Wij gaan vrolijk door, men kan ’s morgens vanaf 8.30 uur inschrijven en om 9 uur starten de diverse afstanden
(10 km, 7,5 km en de 5 km), in die volgorde hun wandeling. De deelname kosten inclusief koffie zijn € 2,-.
 
De startplaatsen zijn de komende tijd als volgt
14 oktober                 Kantine PC De Sterruiters, Onlandsweg 1, Haaksbergen
21 oktober                 Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen
28 oktober                 Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39, Haaksbergen
04 november             Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen
11 november             Kantine PC De Sterruiters, Onlandsweg 1, Haaksbergen
18 november             Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39, Haaksbergen
25 november             Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen   
02 december             Kantine PC De Sterruiters, Onlandsweg 1, Haaksbergen
09 december             Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen
16 december             Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39, Haaksbergen
22 december             Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen
 
Onderstaande foto links en foto voorblad H. Krooshof
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75 jaar DIO, Clubaccommodatie door de jaren heen

Clubaccommodatie door de jaren heen.
De oprichtingsvergadering van de R.K.W.V.D.I.O. werd op 19 september 1945 gehouden in de bovenzaal van
Hotel Kamp. Tot in de zeventiger jaren vonden de D.I.O.-leden hier een ‘prettig thuis’. Voor het wandelen was
men geen clublokaal nodig en de eerste 10 tot 15 jaar van het bestaan werd bijna uitsluitend gewandeld.
Voor de activiteiten en vergaderingen was de bovenzaal van hotel Kamp uitstekend geschikt.
 
In 1966 werd door de NKS (Nederlandse Katholieke Sportfederatie) een afdeling Wandelen opgericht. Deze
organisatie adviseerde de aangesloten verenigingen zich met meer dan wandelen bezig te houden. Bij W.
K.D.I.O. werd in dat jaar dan ook een schuchter begin gemaakt met spel- en handenarbeid avonden. De
eerste tijd werden deze gehouden in de bovenzaal van hotel Kamp, dit was echter, vanwege de houten
vloer, lastig. De geluidsoverlast zorgde voor te veel last voor de café bezoekers en de Hotelgasten.
 

Het bestuur ging op zoek naar andere mogelijkheden. En zo werd de dansschool Dwars één jaar gebuikt
voor de activiteiten daarna werd een zaaltje in het parochiehuis van de Sint Pancratiusparochie een paar
jaar gebruikt voor deze activiteiten. Maar omdat het laatst genoemde gebouw later in gebruik werd genomen
door het open jeugd werk kon men ook hier niet meer terecht.
 
Na lang overleg met het gemeentebestuur kregen wij op 29 november 1979 de beschikking over het
boerderijtje Bos-Damveld aan de Watersteeg (waar nu nog de basisschool Holthuizen en het Wolferink staat).
Met eigen kracht werd het door vrijwilligers geschikt gemaakt voor de activiteiten. Helaas bleek het gebouw
diverse gebreken te herbergen. Wederom was renovatie nodig. In 1971 werd er weer gewerkt aan het herstel
van deze punten. Op 25 september van dat jaar opende Wethouder Molenveld het gebouw, zijn
openingswoord sluit hij me de volgende woorden af: “Wat u met zo weinig subsidie klaar hebt gespeeld is
bijna niet te geloven”.
 
Op een fraai bord stond de naam van het clubhome van de club ‘ ’t Gängelhuuske’, deze naam werd
bedacht door Yvonne Geerdink. Op ons huidige gebouw staat nog steeds deze naam. Het boerderijtje
leverde steeds meer problemen op door het verval. Omdat het in het uitbreidingsplan van het Wolferink viel
vond het gemeentebestuur verdere investeringen in het  gebouw niet zinvol en D.I.O. was het hiermee eens.
In november 1973 besloot het bestuur de sleutel van de bouwval onder protest in te leveren omdat er ergens
nog geen nieuwe plek was voor W.K.D.I.O. . Ondanks alle besprekingen stond W.K.D.I.O. weer op straat……
 
In de periode november 1973 tot juni 1976 leidde D.I.O. weer een zwervend bestaan; de bijeenkomsten
werden gehouden in diverse zaaltjes en bij de leiding thuis. Dit alles bracht veel problemen voort, terwijl ook
het leden aantal aanzienlijk daalde. In het bestuur en ook daarbuiten zijn veel besprekingen geweest met
het gemeentebestuur.

Foto boven speelmiddag kinderen
 
             Foto rechts eerste clubaccomodatie DIO
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Ook werd met het bestuur van H.S.C. ’21, de Han Jordaangroep gesproken over het gebruik van hun
gebouwen. Ook Jeugdraad bemoeide zich in positieve zin met het probleem van onze vereniging.
 
September 1976 kwam het gemeentebestuur met het aanbod van de kleuterschool ’t Stampertje dat dan
nog aan de Prins Bernhardstraat stond. Het moest dan wel verplaatst worden. Het college wees de door een
ambtenaar voorgestelde plaats om het gebouw aan de Spinnerstraat naast het slachthuis te plaatsen af en
dan wordt het stil rondom het Stampertje.
 
Gängelhuuske verhuist naar Molenstraat:
Begin 1976 verliest het bestuur haar geduld en samen met de Jeugdraad wordt de pers ingeschakeld. Op
2 januari schrijft de pers een artikel met een vernietigend oordeel over het gemeentebeleid. Het college
reageerde alert, niet in de pers maar met een aanbod. Op 8 januari biedt men W.K.D.I.O. de rijwielwerkplaats
van Hilderink aan de Molenstraat aan. Het gebouwtje is dan al voor vele doeleinden gebruikt.
In het jubileumboek ‘Stap voor Stap, 50 jaar actief wandelplezier in Haaksbergen’ wordt deze geschiedenis
uitvoerig besproken. Het gebouwtje is in de aangeboden toestand niet geschikt voor W.K.D.I.O. Samen met
de Jeugdraad werden aan het gemeentebestuur ‘minimale eisen’ voorgesteld die nodig waren om het
gebouw door W.K. D.I.O. te kunnen aanvaarden. Na veel besprekingen en het renovatieplan van de
gemeente accepteert men het gebouw. Het werk kon beginnen en op 11 juni 1976 wordt het gebouw in
gebruik genomen.

 
De opening werd verricht door wethouder Broekhuis. In zijn openingswoord stelde hij, “blij te zijn de opening
te mogen verrichten, want de onderhandelingen met D.I.O. waren aan het begin van het jaar bijzonder hard
en pittig”. D.I.O. leden stonden tijdens de opening voor het gebouw met veelzeggende spandoeken waaruit
de vreugde bleek; “hoera we zijn weer onder dak” of “Wie hebt ’n sleutelgat waar weer een sleutel op past”.
 
Vanaf deze opening werd van het gebouw intensief gebruik gemaakt. Al snel bleek het te klein, het ontbreken
van bergruimte was een groot probleem. In juni 1982 weer de eerste verbouwing, er werd een hal met
toiletgroep en een berging gerealiseerd. Het ‘open huis’ werd bezocht door 120 belangstellenden, die
ondanks de uitbreidingen, als haringen in een ton zaten. Bestuur en leden waren tevreden en blij met deze
uitbreiding.
 
Helaas was de blijdschap maar van korte duur. Door een onbekende oorzaak brandde een gedeelte van
het clubgebouw in de nacht na de afsluiting van de avondwandelvierdaagse af. Zondag 26 juni werd
bijgeschreven als een zwarte bladzijde in de al zo bewogen geschiedenis van onze clubaccommodatie. Er
moest weer gewerkt worden, vrijwilligers staken weer de helpende hand uit. Ook het gemeentebestuur en
ander instanties verleenden medewerking aan een snel herstel. In drie maanden tijd werden de sporen van
de brand totaal uitgewist.
 
D.I.O. ‘koopt’ het Gängelhuuske van de Gemeente:
In de loop der jaren bleek het gebouw voor D.I.O weer te klein geworden. Ledengroei en het verkrijgen van
steeds meer materiaal was hier de oorzaak van. Inmiddels was ook bekend geworden dat de gemeente het
gebouw wilde verkopen. Er meldde zich bij de gemeente een koper maar D.I.O. had als huurder als eerste
het kooprecht. Omdat men het gebouw wilde uitbreiden werd binnen de vereniging ook gesproken over een
verhuizing. Verschillende locaties/gebouwen werden bekeken. Belangrijk was hierbij ook het kostenplaatje.
Doordat de belangstelling van de koper door omstandigheden weg viel en D.I.O. geen vervangende ruimte
kon vinden besloot D.I.O tijdens de Algemene Ledenvergadering in 1993 het gebouw te kopen.
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Eveneens keurde de bijeenkomst de gemaakte plannen voor een uitbreiding en renovatie van het gebouw
met de bijbehorende begroting goed. Nu afwachten of de verkoop vanuit de gemeenteraad ook
goedgekeurd zou worden, gelukkig gebeurde dat redelijk snel.
 
Deze koop vergde door externe problemen veel meer tijd dan was verwacht. Oorzaak het onderzoek van de
gemeente naar mogelijkheden om het gebouw op een zo voordelig mogelijke wijze over te dragen aan de
Wandelkring D.I.O. Op 26 augustus 1994: Hennie Horst, Dirk Haan en Benny ter Huurne tekenden op die dag
het ‘Erfpachtcontract’. Pieter Hiemstra tekende als hoofd financiën namens de gemeente (N.B. hieruit blijkt
dat men bij D.I.O. graag zoveel mogelijk binnen de eigen gelederen alles regelt).
 
Na deze datum dat D.I.O. eigenaar werd van het gebouw, werd de een bouwvergunning aan gevraagd
voor de uitbreiding van het gebouw met een nieuwe berging. Deze aanvraag verliep voorspoedig en in april
1995 was de uitbreiding gereed. Na deze uitbreiding begint de renovatie. De ‘oude’ berging wordt ingericht
als keuken en barruimte.

Een groot aantal vrijwilligers werkten aan deze renovatie om deze voor september, de maand waarin wij het
50-jarig jubileum vierden, klaar te hebben en dat lukte dankzij hun inzet. Ons ‘verenigingshome’ was klaar
voor de toekomst op naar de 21ste eeuw.
 
Eind jaren negentig bleef het ledenaantal groeien, ook kregen we steeds meer materiaal, hierdoor groeiden
we uit het gebouw. Hoe dit oplossen? Er werd een garagebox gehuurd aan de Hibbertstraat. Het materiaal
was onder dak, nu nog een oplossing zoeken voor de ruimte in het Gängelhuuske.
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In 2000 zou eerst het voorplein en plantsoen door de gemeente onderhanden worden genomen, er zaten
hier nog twee olietanks met olie in de grond. Deze vervuiling was bij de overdracht van het gebouw aan ons
al vastgesteld door de notaris die de acte opmaakte. In de overdacht acte was opgenomen dat de gemeente
deze vervuilde grond zou reinigen. In de herfst werden deze werkzaamheden uitgevoerd. Het Ben
Goorhuisplein werd opnieuw bestraat en het plantsoen verfraait met een kunstwerk dat op verzoek van de
Wandelkring D.I.O en de buurt door de gemeente hier werd geplaatst. Het beeld ‘Kracht van het aambeeld’
is gemaakt de Dhr. Noorden. De buurt nam verder de verzorging/onderhoud van het plantsoen op zich.
 
In het bestuur werd in die jaren ook van gedachten gewisseld over hoe er meer zaalruimte kon worden
gegeneraliseerd. Er werd een plan gemaakt om de bestaande keuken te verlengen en zo de zaalruimte met
enige vierkante meter uit te breiden. Naast de uitbreidingen zou de keuken vernieuwd worden en de totale
zaal ruimte een grote verfbeurt krijgen. Ook werd in die periode het dak geïsoleerd. Een groot aantal vrijwilligers
ging in 2002 weer aan de slag om deze werkzaamheden uit te voeren. Deze werkzaamheden werden eind
2002 en 2003 uitgevoerd.
 
Intensief gebruik clubaccommodatie:
De club gebruikt het Gängelhuuske intensief voor haar eigen activiteiten, maar ook derden maken regelmatig
gebruik van het gebouw o.a.: de schilderclub, Vrouwenverenigingen, Bridgeclub, Gymvereniging V&K.,
Belastingdienst, Renanimatie cursussen. Door het veelvuldige gebruik kwam het regelmatig voor dat de
bestuurs- en commissievergaderingen niet in het gebouw gehouden konden worden, een ongewenste
situatie. In 2011 werd gezocht naar een oplossing voor dit probleem. Deze werd inpandig gevonden, de
berging werd verbouwd tot een klein magazijn voor de voorraad van de kantinespullen. Er werd een derde
toilet gemaakt (invaliden), daarnaast werd de entreehal en de oude berging een stuk uitgebouwd. En de
berging werd ingericht als bestuurskamer.
 
Voor de opslag van ons materiaal werd in mei een grote berging/magazijn gehuurd aan de Oude
Boekeloseweg. In deze ruime schuur kon alles opgeslagen worden zodat de garagebox aan de Hibbertraat
afgestoten kon worden. De gehuurde schuur lag tegen de rand van het Stepelerveld, dit gaf ons de
mogelijkheid om hier tijdens de Sint Nicolaaswandelingen een rustpost in te richten. Met deze oplossing en
de interne verbouwing in het clubgebouw waren de ruimte problemen opgelost.
 

Sinds de ingebruikname van het Gängelhuuske in 1976 zijn er diverse uitbreidingen en renovaties geweest.
Dankzij de inzet van de vele vrijwilligers kunnen wij als leden steeds genieten van onze ‘eigen accommodatie’.
Er zijn wat betreft de uitbreidingen geen mogelijkheden meer bij dit gebouw.
 
Op ‘t Kempke wordt in 2021/2022 de nodige veranderingen aangebracht. Momenteel worden veel woningen
afgebroken, er komen nieuwe woningen en een appartementengebouw. De twee blokken woningen die
direct achter ons gebouw staan worden wisselwoningen en daarna ook afgebroken. Wat daar dan gebeurd
is nog niet bekend.
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Samen sterker. Dat is het idee van coöperatief bankieren.

Ga naar rabobank.nl/klantenservice of bel: (053) 488 58 85.

Welke vraag u ook heeft; via internet of telefoon regelt u gemakkelijk zelf de

meeste bankzaken. Of dat nu gaat over het doorgeven van een verhuizing of

bijvoorbeeld het terugboeken van een automatische incasso.

Via internet en telefoon regelt u meer dan u denkt.

waar en wanneer 
het u uitkomt.

Een nieuwe pas
kunnen aanvragen

Werkzaamheden Staatsbosbeheer Haaksbergerveen
Staatsbosbeheer gaat binnenkort van start in het Haaksbergerveen in het kader
van natuurherstel: bosopslag wordt verwijderd, een aantal greppels worden
gedempt en duikers vervangen. Het gaat daarbij om een oppervlakte van 70
ha. verspreid over een terrein van 265 ha. Gewerkt wordt van binnen naar
buiten, verspreid over twee jaar in twee periodes buiten het broedseizoen
(september t/m december 2021 en augustus t/m december 2022).
Staatsbosbeheer houdt vanaf 1 september elke woensdagochtend van 09.00
tot 12.00 uur een inloopochtend in de werkschuur van Staatsbosbeheer aan
de Urkerweg 15 in Haaksbergen waar u terecht kunt voor vragen.
Wilt u op de hoogte blijven van de werkzaamheden, dan kan men zich ook
aanmelden voor de updates van de boswachter. (Digitale nieuwsbericht) via
haaksbergerveen@staatsbosbeheer.nl.

Indien onbestelbaar:  

Wandelkring DIO Haaksbergen, Molenstraat 56, 7481 GN Haaksbergen


